

ORIËNTERENDE RAAD 19 juni 2025**ACTIELIJST (CONCEPT)**

Niet ter vaststelling, maar ter voorbereiding op de meningsvormende raad

Nr	Onderwerp	Actie
1.	Opening Het doel van deze Oriënterende Raad is om informatie te verzamelen door het stellen van vragen aan het college van B&W, inwoners / belanghebbenden en/of stakeholders. Anders dan vorig jaar worden in de Oriënterende Raad de jaarstukken en kadernota afzonderlijk besproken. Per programma hebben de raadsleden en fractieassistenten dan de mogelijkheid (politieke) vragen te stellen aan de portefeuillehouder om een zo compleet mogelijk beeld te krijgen van het handelen van en de uitgaven door het college van Burgemeester & Wethouders in 2024 en de keuzes die het voor de Kadernota 2026-2029 maakt.	20:00 uur Aanwezig: Voorzitter: Bas Oostwouder Griffie: Frank Boelkens Samen Beter Nieuwkoop: Mariëlle de Romijn, Leo Visser VVD: Paul Platen, Aat van Putten. CDA: Kees Egberts, Leon Zoet Natuurlijk Nieuwkoop: Pien Schrama, René Carlier. D66: Jop van der Pijl, Marcel Touw Fractieassistenten: Mike Verlaan SGP-ChristenUnie: Gerrit Splinter Joop Bloed Collegeleden: Robbert-Jan van Duijn, Guus Elkhuisen, Tom de Kleer, Antoinette Ingwersen Ambtelijke ondersteuning: Ariaan van der Vlugt, Floris Schoonderwoerd, Natascha Kranenburg, Jolanda Fokker, Sheila Bonte, Mario Hijman (bij verschillende agendapunten gelet op integrale karakter van jaarstukken en Kadernota) Insprekers: • De heer Heimgartner • De heren Van Klaren en Agterhof van de Dorpsraad De Koet
2.A	Insprekers niet geagendeerd onderwerp Jan-Pieter Heimgartner doet zijn pleidooi voor een derde fietstunnel 231 – rotonde Maas N.a.v. vraag: Optie die is uitgewerkt vanaf speelveld heeft minste draagvlak in de wijk. 90% van mensen die opendeed, was voorstander van derde fietstunnel. Valt er een cijfer te hangen aan hoe gevaarlijk rotonde nu is? <i>Lastig te bepalen.</i> Biedt een petitie. Eric Zaal en Theo Agterhof van Dorpsraad De Koet lichten hun Dorpsvisie voor Noorden toe. Hoe ziet u ontsluiting Land van Koppen voor u?	

	<i>Achter gebied langs richting Kousweg en Molenweg en Rode Dijk. Aan voorkant ook mogelijkheden die eventueel te koop zijn als je ogen en oren openhoudt.</i> <i>Hoe zien jullie de wijk die in ontwikkeling is voor je?</i> <i>Boerderij met zorg, Koetshuis voor ouderen, Hooiberg voor jongeren.</i> <i>Volgorde aanpak: waar wilt u als eerste beginnen?</i> <i>Beginnen met woningen. Drie eenheden genoemd in vorige vraag. Voor ontsluiting komt vanzelf enthousiasme als je eenmaal begint.</i> <i>Initiatief moet vanuit gemeente komen. Zet je het zwart op wit, dan krijg je meer medestanders.</i> <i>Enig idee of het betaalbaar is?</i> <i>Lastig. Maar je moet een totaalvisie hebben. Zeker door komst Roompotpark gaat gebied economisch versterken.</i> <i>Bieden ook een boekje aan waarin plannen uiteen worden gezet.</i>	
	Raadsvoorstellen - BESPREEKSTUKKEN	
3.	Jaarstukken 2024 Met de jaarstukken (jaarrekening en jaarverslag) legt het college van B&W verantwoording af aan de gemeenteraad over wat zij hebben gedaan en hoeveel geld ze hebben uitgegeven in 2024. Ook de accountant beoordeelt de jaarstukken. Hiervan stelt hij een rapport op dat later wordt aangeboden aan de raad.	
3.A	Technische vragen over Jaarstukken Voorafgaand aan deze vergadering zijn door de raadsleden al technische vragen gesteld. B&W heeft deze beantwoord	Dit onderwerp is niet besproken.
3.B	Bespreking per programma	
3.B.1	Programma 1: Ruimtelijke ontwikkeling	Vragen van SBN over verloedering tuinen sociale huurwoningen. <i>Elkhuizen: Geen aanleiding om actie te ondernemen. Is geen melding gemaakt. WDA en WSN hebben huurdersbelangenvereniging. Daar moet het eerst aangekaart worden.</i> <i>In augustus gesprek over prestatieafspraken. Daar wil ik het best aankaarten, maar ik wil wel namen en rugnummers hebben. Wil daar wel voorbereid naartoe.</i> Vragen van SBN over windmolens langs N207: Welke contacten zijn er geweest n.a.v. aangenomen motie. Heeft dat al iets opgeleverd? <i>Elkhuizen: Participatietraject RES 1.0: Nieuwoop steekt er met kop en schouders boven uit. Goede gesprekken moeten we houden met Kaag & Braassem en Alphen a/d Rijn. Dinsdag komt er raadsbrief in college. U</i>

		<i>kunt daarin lezen hoe gemeente Nieuwkoop zich opstelt tegenover PZH in discussie over windmolens: in positieve zin en met duidelijke taal. Kan niet zo zijn dat als je van hoger hand te horen krijgt dat RES 1.0 als voorbeeldtraject voor participatie moet dienen, dat we dat invullen en dat de PZH daar ineens door komt fietsen. Dan ondermijn je draagvlak. HR wijst er wel op: in de regio nog geen enkele omgevingsvergunning verleend voor zonnevelden of windmolens. Zou voor 1 januari 2026 moeten gebeuren. Dus de PZH wordt wat ongeduldiger.</i>
3.B.2	Programma 2: Ruimtelijk beheer	Vragen van D66 en Natuurlijk Nieuwkoop over uitvoering motie bomenbeleid. N.a.v. technische vragen: hoe kijkt college terug op feit dat raad niet is geïnformeerd over niet uitvoeren motie en gaat u dat alsnog doen? Terugkoppeling vierde kwartaal: voorstel voor extra bomen of louter terugkoppeling wat tot nu toe gedaan is? <i>Ingwersen: niet goed dat we niet op uitvoering motie zijn teruggekomen. Wat hebben we wel gedaan? Vervangen van bomen en planten die nog ontbraken. 300 bomen extra gepland. Ook uitdelen van bomen hebben we op meerdere plekken gedaan. Aangesloten “bij initiatief groene erven nu” en “meer bomen nu”. M.n. “groene erven nu” is al succesvol. 25 aanmeldingen.</i> Terugkoppeling die u in 4^e kwartaal gaat geven, is dat wel uitvoering motie zoals we dat willen? <i>Ja, dan gaan we ook in op waarom eventueel niet.</i> Vragen van Natuurlijk Nieuwkoop over Tunnel N231 kern Nieuwkoop. Tunnel destijds niet meegenomen vanwege financiële keuzes die gemaakt moesten worden met oog op ravijnjaar. 15 miljoen reserve is nu bij elkaar gesprokkeld voor zwembad. Is op dit moment toereikend. Hoeven we geen verdere toevoeging aan te doen, zoals we eerder hadden afgesproken. Houden we nu wat over, dan kunnen we daar nieuwe bestemming aan geven. Wat Natuurlijk Nieuwkoop betreft is dat de tunnel. Wat heeft portefeuillehouder nodig om volgende stap in realisatie te zetten? Bijvoorbeeld participatie nu oppakken zoals dat in onderzoek naar voren kwam? <i>De Kleer: Raad heeft vorig jaar unaniem gezegd: in licht ravijnjaar gaan we keuzes maken omtrent ambities. Deze ambitie zouden we even parkeren. Ravijnjaar is nu</i>

	<i>licht gedempt, maar wel vooruit geschoven. Het is niet opeens veel florisanter. Daarom niet binnen jaar tijd ambitie opeens heroverwegen.</i> <i>Reservering zwembad: verschillende potjes worden door elkaar gehaald. Dotatie voor zwembad is op 15 miljoen gezet. Dat is naar huidige stand van zaken voldoende</i> <i>Wethouder zegt toe: we gaan u binnenkort informeren over stand van zaken ontwerp zwembad. Legt uit dat gekozen route financieel juist gunstiger was zodat geen structurele kapitaallast op begroting zou staan om rest 15 miljoen te dekken.</i> <i>Wilt u vanuit raad besluit voorgelegd krijgen om tunnel te realiseren?</i> <i>Kapitaallast viel vrij om structureel begroting sluitend te krijgen. Dat is wat anders dan per jaarschijf doteren. Besluit om resultaat in algemene reserve te storten, daar gaat de raad inderdaad over. We zien nog wat op horizon verschijnen en daar willen we algemene reserve voor versterken. Raad vorig jaar gekozen om deze ambitie te pauzeren. Die redenen zijn niet echt veranderd, maar alleen achteruit geschoven.</i> <i>Maak een doorrekening wat nodig is om op termijn deze tunnel te realiseren. Vanuit college niet aan de orde gelet op keuzes die in begroting vorig jaar is gemaakt.</i> <i>Wat gaan we op korte termijn doen?</i> <i>Herstructurering Nieuwveenseweg zou leiden tot extra gas geven voordat men de rotonde opkomt, aldus inspreker.</i> <i>We krijgen juist positieve reacties op herstructurering. Wenselijkheid staat niet ter discussie. Snelheid is met 7 a 8 km gemiddeld verlaagd. Participatie kwam juist uit: geen drempel.</i> <i>Ziet u provinciale bereidwilligheid aan tunnel mee te werken?</i> <i>Nee.</i> <i>Maar als PZH niet meewerkt, heeft het dan zin reserve aan te leggen voor de tunnel?</i> <i>College acht het niet raadzaam hier geld voor te reserveren. Maar we komen ook niet met volle portemonnee naar PZH.</i> <i>Vragen van VVD over Graafverbod Liander: Wanneer is er sprake van calamiteit? Waarom opleggen van graafverbod?</i> <i>Ingwersen: Niet opzadelen inwoners met extra overlast binnen 3 jaar. Daarom doen we dit.</i>
--	--

		<i>Calamiteit: Breuk in een leiding bij een woning bijvoorbeeld. Planning helpt ook om elkaar eraan te houden. Kan niet zo zijn dat planning van Liander telkens uitloopt, wij gaan dan gewoon beginnen. Investerings doorschuiven. Zo helpen we Liander ook achter de broek zitten. Ga dan op een andere plek aan de slag.</i> <i>Vragen van SBN over PMD-verwerking: Gaan we nog inzetten op nascheiding? Om in te zetten op "van afval naar grondstof". Inmiddels is percentage afkeur flink verbeterd. Staan op #1 van beste Cyclusgemeenten. We blijven in gesprek met Cyclus over kantelpunt: wanneer is het financieel en milieutechnisch rendabel? We zijn op dit moment in gesprek met Cyclus om naar de businesscase te kijken. Wethouder zegt toe: als we hier meer over weten, laten we u dat weten.</i> <i>Vraag van SGP-CU over HVO-brandstof. Is HVO-brandstof niet als vereiste te stellen voor uit te besteden werk? In aanbesteding sturen we ook op duurzaamheidsmaatregelen. Weten niet of zich dat daadwerkelijk vertaalt naar HVO-brandstof in de machines. Zo ver gaat dat niet.</i> <i>Is dat in aanbesteding concreter te maken? Mogelijk sluit je partijen uit en drijft dat prijs op. Streven kan je opnemen.</i> <i>Voor de MR is sowieso de fietstunnel als discussiepunt geagendeerd. De voorzitter roept op mogelijke discussiepunten in vroeg stadium aan te leveren.</i>
3.B.3	Programma 3: Sociaal domein	<i>Vragen van Natuurlijk Nieuwkoop over onderwijsachterstandsmiddelen. €355.000,- niet uitgegeven in 2024. Ieder jaar houden we geld over. Wettelijke taken worden gewoon uitgevoerd. Gek dat we zoveel geld overhouden. Kunnen middelen ook ingezet worden voor initiatieven vanuit het onderwijs zelf? Heeft u weleens gesproken met het onderwijs over initiatieven die zij zouden willen uitvoeren om leerachterstand te voorkomen?</i> <i>De Kleer: Geld wordt strategisch doorgeschoven. We houden het niet over. Ook met GALA-middelen geschoven om het zo optimaal mogelijk te benutten. Potje dat als eerste vervalt, uitgeven. We hebben conform VVE-beleid alles uitgevoerd. Doen we gezamenlijk met werkgroep 6- en lokaal educatief overleg. Daarmee stemmen we inzet middelen conform de doelgroep af. Er vloeien al flinke subsidies naar onderwijsinstellingen waarmee zij</i>

	<i>uiteenlopende initiatieven financieren. Hier zie je knelpunt incidentele en structurele middelen. Als het vervolgd moet worden, is het geld er bij de onderwijsinstellingen zelf niet. GALA-middelen zitten in een SPUK-bijdrage. Middelen die je niet uitgeeft, moet je terugsturen. Bij opmaken jaarrekening bleek dat er nog ruimte zat in GALA-middelen. Dat hebben we gebruikt. Er blijft iets over terwijl wel de doelen zijn behaald.</i> We houden structureel gelden over, zo staat het in beantwoording technische vragen Maar goed om voor volgende week nog even te kijken naar budget dat we overhouden. Leg uit of we budget overhouden. Want dat zou juist ingezet moeten worden om leerachterstand te voorkomen. <i>Wethouder zegt toe: We gaan hier nadere duiding op verzorgen.</i> Verwijst ook naar vastgestelde VVE-beleid over hoe het zit met doorschuiven. Vragen van Natuurlijk Nieuwkoop over Wmo-hulp bij het huishouden inzet van middelen t.b.v. verbetering dienstverlening Wachtlijst. Of overblijvende middelen in lopende jaar ingezet kunnen worden om situatie te verbeteren. Ja, dat kan, aldus college. Is er nog niet aan gedacht dit toen? Wat heeft het college nodig om samen met zorgaanbieders te kijken naar andersoortige oplossingen in de loop van het jaar? <i>Recentelijk geïnformeerd over gezamenlijke maatregelen die we nemen. Wethouder zet die uiteen. Inzet incidentele middelen om op korte termijn druk te verlichten zou kunnen. Zet wat voorbeelden uiteen.</i> Wat heeft u nodig om daadwerkelijk die stap te gaan zetten om college aan te sporen? <i>We gaan u binnenkort informeren over overleg Tom in de Buurt over contractverlenging. Ook gesprekken WIJdeZorg en WelZo Compleet. Landelijk voert men ook nog gesprekken bijvoorbeeld over abonnementstarief en wat de toekomst van huishoudelijke hulp is. Wethouder zegt toe: in derde kwartaal (uiterlijk oktober) kunnen we u in fysieke sessie meenemen in uitdagingen vergrijzing die op ons afkomen: lange termijn betaalbaarheid Wmo en beperking wachtlijsten.</i> <i>Gelden die we overhouden inzetten, zet geen zoden aan de dijk. Anders hadden we dat wel voorgesteld. We moeten juist structurele discussies voeren. Je kan het een en ander aan incidentele middelen inzetten, maar dat opzetten kost veel moeite. Je moet je afvragen of dat de moeite waard is.</i>
--	---

		Gaan we bejaardentehuis nog meenemen in toekomstig beleid? <i>Wat we doen als gemeente om in te spelen op combinatie wonen en zorg (woonzorgvisie): nieuwe bouwconcepten zodat we voor iedereen aan vraag kunnen voldoen. Wilt u daar nog meer inzetten, dan moet raad daartoe besluiten.</i>
3.B.4	Programma 4, 5 en 6: Bestuur en dienstverlening, bedrijfsvoering en algemene dekkingsmiddelen	Vragen van SBN over Motie werkervaringsplekken MBO Wat is daar tot nu toe bij gemeente mee gebeurd? <i>Van Duijn: Ze worden aangeboden, maar nog niet benut. Heeft ook te maken met arbeidsmarkt.</i> Wat biedt gemeente aan met stagiaires? <i>Snuffelstages bij toezicht en handhaving en nog enkele andere afdelingen. Mensen die hier scriptie schrijven. We realiseren minimaal 5 stageplekken per jaar.</i>
4.	Kadernota 2026 -2029	
4.A	Technische vragen over Kadernota Voorafgaand aan deze vergadering zijn door de raadsleden al technische vragen gesteld. B&W heeft deze beantwoord	Dit onderwerp is niet besproken.
4.B	Bespreking per programma	
4.B.1	Programma 1: Ruimtelijke ontwikkeling	Vragen van D66 over Achterblijven realisatie woningen: Wat gaat u doen en wat heeft u van ons nodig? <i>Elkhuizen: Wat hebben we nodig? Dat hebben we al gekregen van raad: besluit om 1900 woningen te realiseren voor de specifieke doelgroepen. We liggen aardig op schema. Ook budget voor teamuitbreiding ruimtelijke ontwikkeling.</i> <i>Bestemmingsplannen die in procedure zijn genomen: Vrouwenakker, Buytewech-Noord, Noordeinde (en ook nog Langeraar). Het ligt niet aan ons, gemeente ligt op schema, maar stikstof, netcongestie, bezwaarprocedures. Dat issue ligt in Den Haag. We vertrouwen erop 1900 woningen voor 2030 te realiseren.</i> Stand van zaken Buytewech-Noord? <i>Bouwrijp maken gaan we nu doen. Oplevering voor 2030 is realistisch.</i> Vragen van Natuurlijk Nieuwook over voortgang woningbouw i.r.t. stikstof Stikstofrechten verwerven. Fonds vormen om woningbouwprojecten te realiseren en daarmee stikstofrechten te verwerven. Is dat een optie?

		<i>Gelet op jurisprudentie onlangs ziet college daar weinig heil in, zeker als die stikstofruimte ergens anders vandaan komt. Stikstofruimte die wordt gekocht moet naar verbeteren natuur en niet naar ruimte voor woningbouw, aldus de rechter.</i> Vragen van Natuurlijk Nieuwkoop over Omgevingsplan – ophalen van wensen en ideeën Evenwichtige verdeling functies en locaties. Wensen en ideeën ophalen bij omwonenden. Klopt het dat dat bij omgevingsplan niet gebeurd? Zou toch een goed idee zijn. <i>Gigantische opgave. Niet mogelijk om actief informatie op te halen. Maar initiatiefnemers kunnen wel zelf contact met gemeente opnemen. Dan vindt er gesprek plaats.</i> Vragen van SBN over 't Trefpunt. Zijn er voor het trefpunt ook mogelijkheden om in te zetten op een tijdelijk uitbater/horeca voorziening? <i>De Kleer: gemeente niet tegen andere inzet van deze locatie, maar dan moet het initiatief er wel zijn. We hebben wel vaste tarieven voor verhuur. We hebben gesprekken gevoerd met huidige eigenaren: kwamen geen mensen naar boven drijven die initiatief over wilden nemen. Bovendien doen we dat niet voor een appel en een ei. Voor zomer volgt nog brief n.a.v. meningsvorming De Vlijt en verbinding Trefpunt. We gaan ook nog steeds zo snel mogelijk aan de slag met herontwikkeling.</i> Nog geen budget duurzaamheidsprogramma opnemen in 2029. I.v.m. ontwikkelingen nog niet duidelijk wat nodig is. Legt het niet enorme druk om ambities in 2029 en later te realiseren? <i>Zaten we ruim in ons jasje, dan hadden we hier al budgetten kunnen neerzetten. Te makkelijk om te denken dat we geen middelen nodig zullen hebben. Structureel wordt deze opgave best pittig. Niet uit te sluiten dat hier de komende jaren een nadrukkelijke vraag komt te liggen.</i>
4.B.2	Programma 2: Ruimtelijk beheer	Vragen van D66 over lokaal eigenaarschap openbaar groen Initiatief uit Noordse Buurt. Waarom geven we die ruimte niet om lokaal eigenaarschap mogelijk te maken? <i>Moeten collectieve initiatieven zijn. Initiatief in Noordse Buurt heeft niet geleid tot conclusie waar alle partijen mee konden instemmen.</i> Zijn er sindsdien gesprekken gevoerd over de initiatieven van Noordse Buurt? We kregen destijds ook informatie over gesprekken die werden gevoerd met

		initiatiefnemers. Vraagt college om te kijken naar informatie die destijds aan gemeenteraad is verstrekt en of er sindsdien iets is gebeurd. Als dat zo is, dan graag technisch toesturen. <i>Toezegging: dit gaat college even uitzoeken.</i> Vragen SBN over wegen woningbouw Ter Aar NO en ZO Wordt er bij nieuwe weginrichting Oost- en Westkanaalweg ook rekening gehouden met veilige oversteekplaatsen voor zwakke verkeersdeelnemers over het Aarkanaal richting het centrum en de school? <i>Zwakke verkeersdeelnemers wordt nu juist op rotondes onderzocht. Kanaalwegen daarna in brede zin veiliger maken, dat ligt verder in de toekomst.</i> Ook mogelijkheid andere oplossingen, zoals brug over kanaal? <i>Niet realistisch te denken aan alternatieve oplossingen voor deze verkeersdeelnemers. Gebiedsvreemd verkeer weren uit Ter Aar is nu inzet. 80% vrachtverkeer moet er gewoon vanaf.</i>
4.B. 3	Programma 3: Sociaal domein	Vragen Natuurlijk Nieuwoop over muziekonderwijs – uitvoering pilot Geld vrijmaken om pilot te starten in Kadernota. Staat uw toezegging nog dat u geld hiervoor wil vrijmaken? <i>Voor Kadernota zou ik terugkomen op mogelijkheden om dit te financieren. Is nog niet gelukt, helaas. Wethouder zegt toe: we sturen brief voor zomerreces voor te doorlopen route om dit te financieren. Incidenteel subsidiëren uit NPO-middelen die we overhouden.</i> Pilot van 1 of 2 of 3 jaar? <i>Pilot is voor 1 jaar. Is ook oorspronkelijke vraag muziekverenigingen. Langer doen is een politieke vraag. Structureel geen middelen voor.</i> Mogelijkheid om voorstel eerder te doen toekomen? Anders moeten we bij begroting geld vrijmaken. <i>Maar we wilden het incidenteel subsidiëren.</i> Vragen van D66 en Natuurlijk Nieuwoop over Kinderraad Goede dekking ligt bij raad. Mogelijkheid reserve vormen gedekt uit positieve resultaat jaarrekening? Dan kijken of het aanslaat. Persoonlijke voorkeur van portefeuillehouder voor variant?

		<i>Van Duijn: Dekking moet eigenlijk structureel. Je kan besluiten tot drie jaar incidenteel. Maar kan je na drie jaar nog met goed fatsoen zeggen: we gaan ermee stoppen? Portefeuillehouder heeft geen persoonlijke voorkeur.</i> Vragen van Natuurlijk Nieuwkoop over de opgewaardeerde egalisereserve voor Sociaal Domein – bandbreedte en onderbouwing In Kadernota wordt voorgesteld egalisereserve sociaal domein op te waarderen voor het gehele Sociaal Domein. Graag alsnog een toelichting op het bedrag in de reserve en de gekozen bandbreedte en hoe de reserve gevoed wordt. Als er ergens een positief resultaat is, dan gaat dat in de reserve, maar wat gebeurt er wanneer die door de ondergrens zakt van 500.000 euro en er zijn geen of onvoldoende overschotten die aan de reserve toegevoegd kunnen worden? <i>De Kleer: zakt hij door het nulpunt, dan zou dat uit de algemene reserve moeten komen. Geen optie om wettelijk verplichte zorg niet te verlenen. Mogelijk naar aanleiding van monitoring eerste jaar kan blijken dat het opgehoogd moet worden. Bedrag is arbitrair.</i> Tekst die spreekt over gehele sociaal domein is verwarrend, niet? <i>De Kleer: college zal nog scherp kijken naar de omschrijving voor de begroting; is het wenselijk om grotere schommelingen op te vangen? Gaat sowieso om jeugdwet, Wmo en participatie.</i>
4.B.4	Programma 4, 5 en 6: Bestuur en dienstverlening, bedrijfsvoering en algemene dekkingsmiddelen	Vragen CDA over vervanging banen door AI: Onlangs verscheen het jaarlijkse CEO-onderzoek van ING, waarin 263 bestuurders van grote Nederlandse bedrijven zijn ondervraagd over de impact van kunstmatige intelligentie. Wat opvalt, is de scherpe toename van zorgen over de gevolgen van AI voor werkgelegenheid. Waar vorig jaar nog slechts 6% van de bestuurders dacht dat AI banen zou vervangen, is dat nu gestegen naar 19%. Er is dus sprake van een duidelijke trendbreuk in het denken over de gevolgen van AI voor personeel. Tegen die achtergrond waardeert CDA de beantwoording van het college waarin wordt gesteld dat AI in onze organisatie niet leidt tot vermindering van personeel, maar juist tot ruimte voor ander werk en verdieping van functies. Tegelijkertijd vraagt het CDA zich af. Hoe reëel en houdbaar is die aanname op de langere termijn, als we zien dat het bedrijfsleven zich wél voorbereidt op

		mogelijke verschuivingen in het personeelsbestand? En meer specifiek: • Deelt het college de opvatting dat de inzet van AI niet alleen technologische, maar ook politieke keuzes met zich meebrengt? • Wordt ook nagedacht over functies die mogelijk verdwijnen of veranderen door automatisering en AI? • Is het college bereid om de ontwikkelingen in het bedrijfsleven, zoals gemeld in het ING-onderzoek, actief te betrekken bij de verdere uitwerking van de i-Visie 2025–2027 en het interne AI-beleid? <i>Er zitten politieke en ethische keuzes aan AI. Maar wij hebben in tegenstelling tot bedrijfsleven wel andere doestelling, bijvoorbeeld als het gaat om verwerking persoonsgegevens.</i> <i>Nog niks zinnigs te zeggen over functies die gaan verdwijnen.</i> <i>Zeker, we nemen deze ontwikkelingen mee in i-Visie en interne AI-beleid. Wel met opmerking dat bedrijfsleven echt anders is dan gemeente.</i> Vragen VVD over reserves Besluitpunt 3: is dit wel concreet en juist geformuleerd. Moet niet concreet in voorstel worden benoemd wat er met op te heffen reserves gebeurt, waar dat naartoe vloeit? <i>Bij baten staat telkens per programma genoemd als een reserve wordt opgeheven.</i> We hebben toch besloten om opheffen van een reserve te laten vloeien naar algemene reserve op enkele uitzondering na? <i>Dat klopt, tenzij we hebben voorgesteld dat reserve opging in een andere reserve.</i>
5.	Raadsvoorstel Vaststellen nota Overhead Gemeente Nieuwkoop 2025 B&W stelt de raad voor De nota Overhead 2025, conform de bij dit besluit behorende en als zodanig gewaarmerkte bijlage, vast te stellen.	Geen politieke vragen.
6.	Wat verder ter tafel komt / rondvraag Verzoek aan raadsleden om uiterlijk woensdag 9:00 uur vóór deze bijeenkomst de onderwerpen voor de rondvraag aan te leveren bij de griffie; die worden dan onder dit agendapunt opgenomen.	SBN heeft vraag aangekondigd over woningtoewijzing Langeraar. Huidige stand van zaken? <i>Toewijzingsprocedure loopt nog steeds. Brief die ik heb toegezegd komt er nog aan. Dan waarschijnlijk nog niet duidelijk hoe toewijzing verlopen is. Wij hebben nog steeds frequent contact met WDA dat zij zo fatsoenlijk mogelijk dit gaan afhandelen.</i>
7.	Sluiting	Om 23:26 uur.

